
Abychom ale přece jen přispěli ke klidnějšímu a
spořádanějšímu životu v obci, zveřejňuji následující
desatero, které odpovídá na některé stížnosti, sousedské
výhrady a podněty, které se ke mně za tu poměrně krátkou
dobu od převzetí obce dostaly. Zároveň není vyhláškou,
ale pouhým pobídnutím k tomu, abychom našli všichni
cestu k lepšímu společnému soužití.
DESATERO DOBRÉHO VALÁKA
1. Dodržuj povolenou rychlost v obci, jakož i ostatní
dopravní předpisy. Neparkuj na místech, kde to není
dovoleno, nebo kde by tvůj plechový miláček překážel
ostatním. Buď ohleduplný a tolerantní k chodcům,
cyklistům a dětem hrajícím si v obytných zónách. Chovej
se za volantem slušně.
2. Uklízej po svém psovi. Všude a za každého počasí
(i za deště a ve sněhu). Po obci jej voď na vodítku, svůj
pozemek zabezpeč tak, aby neměl možnost sám pobíhat
po vsi.
3. Neodhazuj na ulicích odpadky – papírky, PET lahve,
nedopalky cigaret, použité sáčky ze svačiny a další
nepořádek. K tomu veď i své děti a známé.
4. Třiď odpad. Ale správně! Házej do barevných
kontejnerů správné věci. Šetři místem a rozměrné papírové

bedny nejprve rozlož, PET lahve a nápojové kartony
sešlápni.
5. Neruš sousedy, nehulákej, dodržuj noční klid a snaž se
k tomu přimět i své děti. Pokusme se k sobě nebýt
vulgární.
6. Pokud je to možné, vyhni se sekání trávy, všem
hlučnějším domácím a stavebním pracím ve večerních
časech a také brzy ráno zejména o víkendech. Zachovej
úplný klid alespoň v neděli.
7. Snaž se přispět k lepšímu vzhledu své obce a
bezprostředního okolí. Starej se o vzhled svého obydlí a
své zahrady, ale i blízkého okolí. Seber papírek, když ho
tam nějaký pobuda odhodí.
8. Pokud ti to zdraví dovoluje, zapojuj se do aktivit
místních spolků, účastni se obecních akcí a podporuj
obecní kulturní, společenský a sportovní život.
9. Plať včas obecní poplatky, komunikuj s obecním
úřadem.
10. Sleduj aktuální dění v obci na webu obce
www.obecvaly.cz, zaregistruj si službu Mobilní rozhlas a
čti pravidelně a pozorně Valské novinky (což jsi ostatně
dokázal už tím, že jsi dočetl Desatero až sem.)

Chovej se slušně, odpovědně a ohleduplně. A dobře se
nám všem povede!

Čtvrtletník obecního úřadu ve Valech, číslo 48, pod reg. zn. E 19845 dne: 20.12.2022

SLOVO STAROSTKY
Vážení spoluobčané, využívám této možnosti, kdy mám prostřednictvím Valských novinek
první příležitost po komunálních volbách vyjádřit poděkování vám všem, kteří jste přišli
k volbám a vyjádřili tak, že vám obec Valy není lhostejná. Byť byla registrována jen jedna
kandidátní listina, dali jste tak podporu svým kandidátům. Věřte však, že tuto podporu budou
potřebovat ti, kteří byli zvoleni do zastupitelstva obce, po celé volební období. Vaše názory,
náměty, ale i konkrétní pomoc při jejich realizaci bude všemi vítána.
Já osobně děkuji všem za vloženou důvěru, kterou se vynasnažím nezklamat. Motto „Občan zde
není pro nás, ale my jsme zde pro občana“ jsem se snažila naplňovat již jako referentka obecního
úřadu a nehodlám v tom polevit. Při vedení obce hodlám využít všechny své dosud nabyté
zkušenosti bankéře a manažera a do zcela mužského zastupitelstva bych ráda vnesla pohled
ženy, matky a řadového občana. Chci zůstat v úzkém kontaktu se svými voliči a budu
prosazovat jejich požadavky, myšlenky a vize. Ráda navážu na práci dosavadního starosty Quido Vlka, který za dvanáct
let, po které ve funkci působil, tuto vesničku zcela proměnil. Díky tomu mohu být pyšná na obec, kterou mi předal.
Tímto bych mu ráda poděkovala za jeho skvělou práci a těším se, že i jako řadový zastupitel bude ve svém úsilí
zvelebovat náš společný domov pokračovat.
Tento rok byl pro někoho úspěšný, pro jiné méně, pro někoho plný bolesti. Nacházíme se v nelehké době a já přeji Vám
všem, abyste alespoň na chvíli mohli zapomenout na starosti a trápení běžných dní a vychutnat si atmosféru Vánoc
plnými doušky. Radujme se z drobností a z každého upřímného úsměvu, který nám někdo věnuje, a to nejen v době
adventu, ale po celý rok.
A protože setkávání se je důležité pro malé i velké, mladé i zralejší, přijměte, prosím, pozvání ke společnému přípitku
v sobotu 31. prosince na dětském hřišti. Svátek svatého Silvestra symbolizuje právě toto poselství: „KONEC STARÉHO
A POČÁTEK NOVÉHO“. Vaše starostka
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Všichni členové nově zvoleného zastupitelstva
složili slib bez výhrady.
Volba starosty a místostarosty
Starostkou obce Valy byla zvolena Andrea Kakašová. Pro výkon
funkce starosty obce bude dlouhodobě uvolněna.
Zastupitelstvo obce Valy schvaluje zvolení jednoho
místostarosty. Tím byl zvolen Václav Vacek.
Zřízení finančního a kontrolního výboru
Funkční období výborů předchozího zastupitelstva zaniklo
spolu se zánikem původního zastupitelstva. Byly proto zřízeny
nové výbory finanční a kontrolní. Oba výbory budou tříčlenné.
Předsedou finančního výboru byl zvolen Luboš Křížek a členy
Tadeáš Šorejs a Hana Bugyiková..
Petr Matoušek se stal předsedou kontrolního výboru se členy
Ladislavem Trochem a Martinem Stretzem.
Povodňová komise
Zastupitelstvo obce Valy zvolilo členy nově zřízené povodňové
komise: Quido Vlka a Luboše Křížka. Předsedkyní je starostka
obce Andrea Kakašová.
Sociálněkulturní a sportovní komise
Předsedou sociálněkulturní a sportovní komise se stal Tomáš
Podzimek a členy Petr Matoušek s Tadeášem Šorejsem.
Určení zastupitele pro zastupování obce na valných
hromadách společnosti CHEVAK Cheb, a.s.
Zastupitelstvo obce Valy pověřilo po celé volební období
starostku obce Valy a jako náhradníka místostarostu obce Valy
zastupováním obce Valy na valných hromadách CHEVAK
Cheb, a.s..
Výpůjčka klubovny na hřišti
Protože skončilo smluvní období na výpůjčku klubovny na hřišti
mezi Obcí Valy, a z. s. Centrum pro volný čas, byla uzavřena
nová smlouva na dobu od 5. 12. 2022 do 4. 12. 2025.
Novostavba Altán Valy
Quido Vlk informoval přítomné o rozsahu víceprací
a méněprací. Dodavatel vyčíslil vícepráce po odečtení méněprací
na částku 152.969, Kč bez DPH.
Mimoškolní činnost pro děti v prostorách obce
Zastupitelstvo obce Valy souhlasí s bezplatným využíváním
zasedací místnosti obecního úřadu a Bažantnice k volnočasovým
aktivitám pro děti pořádaným Andreou Kakašovou.
Veřejná výzva na obsazení místa referentky
obecního úřadu
Dále předsedající informovala, že bude vypsána veřejná výzva
na obsazení místa nová , zatím na zkrácený úvazek 4hod.
(20hodin/týden). Případně se úvazek později navýší dle
potřeby.
Rozpočet obce Valy na rok 2023
Ke zveřejněnému návrhu rozpočtu obce na rok 2023 nebyly
uplatněny žádné připomínky. Je zveřejněn na úřední desce i
v elektronické podobě od 21. 11. 2022.
Rozpočet na rok 2023 byl projednán a doporučen finančním
výborem ke schválení. Zastupitelstvo obce Valy schválilo
vyrovnaný rozpočet obce Valy na rok 2023 – rozpočtové příjmy
5 672 000 Kč a výdaje 5 672 000 Kč.
Jmenování členů inventarizační komise pro rok
2022
Za účelem provedení inventury majetku Obce Valy k 31. 12.
2022 byli jmenováni členové inventarizační komise: předseda
komise pan Václav Vacek (místostarosta), členové: Luboš
Křížek (předseda FV), pan Ludvík Müller (zaměstnanec obce),
pan Petr Matoušek (předseda KV) a paní Jiřina Musilová
(občan).
Cesta pod tratí v ulici Pod Lesem

Předsedající informovala zastupitele o jednání, které bylo
svoláno na základě neshod majitelů pozemků, po jejichž části
vede cesta, roky užívána jako veřejná. Z tohoto jednání byl
vyvozen závěr, že všichni majitelé předmětných pozemků jsou
ochotní část pozemku darovat obci, aby ta mohla tento úsek
provozovat jako místní komunikaci a udržovat ji. Na základě
zápisu z jednání byly připraveny smlouvy o budoucí darovací
smlouvě mezi obcí a jednotlivými vlastníky pozemků. Dárcům
byly již tyto smlouvy zaslány k podpisu a nyní zastupitelé
rozhodli, že se bude v jednání v tomto směru pokračovat. Bude
vypracován geometrický plán na oddělení částí pozemků a poté
darovací smlouvy uzavřeny. Za tímto účelem byl vyvěšen záměr
obce na převod částí pozemků od 21. 11. 2022 do 12. 12. 2022.
Cesta bude primárně sloužit jako příjezdová komunikace
k nemovitostem a cesta pro pěší a cyklisty. Tato podmínka, tj.
zachování způsobu užívání, bude zanesena do návrhu darovací
smlouvy.
Odkup pozemku p.p.č. 563/4 – Povodí Vltavy, s.p.
V květnu tohoto ruku požádala obec o bezúplatný převod
pozemku p.č. 563/4 z vlastnictví ČR a správy Povodí Vltavy, s.p.
do vlastnictví obce. Jedná se o pozemek o výměře 392 m2, který
je umístěn mezi rodinnými domy a v minulosti byl užíván jako
náhon. K tomuto účelu již dlouhodobě neslouží. Povodí Vltavy,
které má pozemek ve správě, reagovalo na naši žádost
informací, že tento pozemek nelze převést bezúplatně, ale bude
li mít obec zájem, pozemek odprodá za cenu stanovenou
znaleckým posudkem s tím, že veškeré náklady ponese obec.
Odkup pozemku byl zastupitelstvem schválen a jednáním
se správcem Povodí Vltavy, s.p. byla pověřena starostka obce..
Žádost o převod pozemku p.č. 6 – Novostavba malé
vodní nádrže
Pan Skurka vyřizoval na základě zadání od předešlého starosty
pana Vlka stavební povolení pro realizaci novostavby malé
vodní nádrže u bažantnice. Obec již obdržela rozhodnutí, které
povoluje tuto stavbu a stanoví podmínky dle požadavků
účastníků řízení. Jednou z podmínek zahájení stavby je převod
pozemku p.č. 6, který je stavbou zasažen, a momentálně je
ve vlastnictví České republiky a ve správě Státního
pozemkového úřadu. Zastupitelstvo obce Valy převod pozemku
schválilo a pověřilo starostku jednáním se správcem Státním
pozemkovým úřadem a podáním žádosti o převod.
Poskytnutí dotace z rozpočtu obce – Český svaz
včelařů, z.s.
Bylo schváleno poskytnutí dotace z rozpočtu obce Českému
svazu včelařů, z.s., základní organizace Mariánské Lázně,
ve výši 2.400 Kč na ozdravná opatření při chovu včel v roce
2023.
Zpráva z dílčího přezkoumání hospodaření obce
Valy za rok 2022
Předsedající informovala přítomné, že dne 8. 11. 2022 proběhlo
na obecním úřadu dílčí přezkoumání hospodaření obce Valy
za rok 2022 Finančním odborem Krajského úřadu Karlovarského
kraje za období od 1. 1. 2022 do 30. 9. 2022. Z předloženého
zápisu vyplývá, že při přezkumu byly zjištěny nedostatky, a to
konkrétně, že nebyla provedena dostatečná rozpočtová změna
rozpočtovým opatřením před provedením rozpočtově
nezajištěného výdaje u tří paragrafů. Zastupitelé si prostudovali
zápis, k bodu nebyly žádné dotazy ani připomínky.
Kompetence starostky k provádění rozpočtových
opatření
Na základě obsahu zprávy o dílčím přezkoumání hospodaření a
zjištěných nedostatků požádala paní starostka,

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA
Od vydání minulého číska Novinek se konala ve dnech 17. října a 12. prosince veřejná zasedání
Zastupitelstva obce Valy. Projednáno bylo následující.
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Tomáš Šaman Podzimek uspořádal u příležitosti
svých polokulatých narozenin pro své valské
i mimovalské kamarády odpoledne plné
her a soutěží.
Ten listopadový den zrovna od rána pršelo,
ale podmínky soutěží byly dané a neměnné.
Hlavním bodem bylo vaření nejlepšího guláše
v kotlíku na ohni. Devět družstev po třech
členech však mohlo přistoupit ke kotlíku poté,
co aspoň jeden člen přeplaval Šamaní jezírko.
Pokud přeplavalo více členů, přibývaly body.
Této otužilecké disciplíně se nevyhýbaly ani
ženy. Třeba Maruška Stretzová si cachtání
v ledové vodě přímo užívala. Další soutěží
bylo zhotovení zvířátek z nafukovacích
balonků a zatloukání hřebíků do špalku. Tak
mohlo družstvo nasbírat body ještě před
hodnocením guláše. A i za pokrývku hlavy,
která měla být co nejvtipnější, se mohlo

posunout k lepšímu výsledku. Guláše byly hodnoceny
anonymně. Nikdo z poroty nevěděl, čí je který guláš.
Nebudu Vás napínat. Vyhráli Valští kuchtíci ve složení
Martin Stretz, Maruška Stretzová a Tadeáš Šorejs, ale
nasmáli se a pobavili všichni.

ŠAMANOBRANÍ
STŘÍPKY Z OBCE

JV

aby byla kompetence provádět rozpočtové změny delegována na
ni s tím, že zastupitelstvo bude o takových změnách
informováno následně na nejbližším zasedání. Předejde se tak
podobným situacím v nadcházejícím volebním období.
V každém případě je třeba delegovat tuto pravomoc minimálně
pro závěr roku.
Ohledně nutnosti nedávné investice do vánoční výzdoby ujistila
starostka zastupitele, že šlo o výdaj nutný, neboť dosud
využívané ozdoby a světelné řetězy jsou z velké části poškozené
a již v loňském roce měla firma zdobící strom problém s jejich
umístěním. Ozdoby se rozpadají a řetězy se při manipulaci
přerušují, protože nejsou určeny k profesionální výzdobě tohoto
rozsahu. Také poukázala na to, že nový set je sveden
do rozvaděče chráněného chráničem, což považuje z hlediska
bezpečnosti za vhodnější. Do budoucna se nebrání tomu doplnit
ozdoby na strom o ručně vyrobené.
Starostka ke svému návrhu ještě dodala, že schvalovat
rozpočtová opatření bude sama opravdu jen v případě nutnosti,
jinak bude zachován dosavadní postup. Na dotaz pana
Podzimka souhlasila s tím, že bude před schválením případné
větší rozpočtové změny se zastupiteli komunikovat předem.
Zastupitelstvo obce Valy stanovilo kompetenci starostky obce
k provádění jednotlivých rozpočtových opatření a zároveň si
vyhradilo právo na informaci o každém rozpočtovém opatření
provedeném v kompetenci starostky na nejbližším zasedání
zastupitelstva obce konaném po schválení rozpočtového opatření
starostkou a jejího stručného odůvodnění, které lze podat ústně.
Zápis do kroniky obce Valy
Zastupitelé měli k dispozici návrh zápisu do obecní kroniky
za roky 2020 a 2021, a to s dostatečným předstihem, aby se s ním
mohli seznámit. Zápis do kroniky obce Valy za rok 2020 a 2021
v předloženém znění schválili.
Jednání paní starostky ohledně dostupnosti
pevného internetu v obci se zástupci KK a MPO
Starostka informovala zastupitele o jednání, které toho dne
dopoledne proběhlo s Ing. Sobotkou z KK a s panem Šebestou a

Laštovkou (pověřeni MPO), ohledně palčivého problému obce a
sice pokrytí internetu v obci. Nejedná se vlastně o problém velmi
slabého příjmu signálu mobilních dat, ale o nabídce zavedení
pevného internetu do obce. Navíc byla informována, že
vzhledem k tomu, že minimálně 2 operátoři údajně ČTÚ
garantují 100% pokrytí, nemá žádný operátor nárok na dotaci
na zavedení optiky do naší obce. Skutečnost je ale odlišná, což
všichni na místě zjistili. Co se týče posílení signálu mobilní sítě,
bude starostka jednat se starostou obce Velká Hleďsebe ohledně
výstavby zesilovače v areálu bývalých kasáren v Klimentově.
Přítomní zástupci starostce přislíbili, že zjistí přímo u společnosti
Cetin, kam jednání dospěla.
Dotazy ohledně obslužnosti v lokalitě
„Metternichovy terasy“
Paní Chmelířová, majitelka objektu v této lokalitě vznesla dotaz
ohledně: 1. Posunutí hranice/značky obce Valy kvůli špatné
viditelnosti při výjezdu z výše uvedené lokality. Starostka ji
informovala, že posun hranice obce je v plánu a začne
připravovat kroky potřebné k realizaci.
2. Usazení dopravního zrcadla, které by zlepšilo rozhledové
podmínky při výjezdu a vjezdu. Toto bude třeba diskutovat
s majitelem pozemku, na který by mělo být zrcadlo umístěno.
K tomu se musí vyjádřit PČR Dopravní inspektorát.
3. Úklid sněhu k obydleným objektům. Paní starostka reagovala
tím, že není možné udržovat nedokončené cesty na cizím
pozemku z prostředků obce. Pan Vlk vysvětlil celou situaci a
přiblížil dosavadní jednání s panem Marvanem, jednatelem
vlastníka. Podle paní Chmelířové bohužel přestal komunikovat a
nereaguje na žádné výzvy, proto se obrátili na obec. Pan
Podzimek se pokusil znovu vysvětlit, že dojdeli k poškození
obecní techniky na cizím pozemku nebo k poškození části
předmětného pozemku, mohlo by to vést k soudnímu sporu.
Obec nemá právo vjíždět s technikou na cizí pozemek a ani
nemůže vynakládat prostředky na takovou údržbu.
Příští zasedání ZO bude svoláno na 6. 2. 2023.
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Rozhodla jsem se navázat na tradici společného setkávání se v obecní knihovně při tvorbě nejrůznějších výrobků s dětmi, které sem
dříve pravidelně docházely. Proto jsem oslovila naši dlouholetou knihovnici Hanku B., aby se mnou jedenkrát za 4 až 6 týdnů
připravila pro děti společný program. Poprvé jsme pozvaly děti ve čtvrtek 24. listopadu k výrobě vánočních dekorací. Zájem byl
nečekaně veliký, a tak jsme museli přidávat pracovní stoly a židle. Každý si mohl z připraveného materiálu vyrobit vánočního

skřítka, tučňáka nebo sněhuláka.
Mnozí použili vlastní fantazii, a tak
vznikla řada nádherných a unikátních
originálů.
Na příště jsme si pozvaly děti na 22.
prosince, abychom se společně pustily
do přípravy nepečeného vánočního
cukroví.

Už od ranních hodin probíhaly v pátek 28.
října přípravy na setkání malých strašidel,
která byla po dvouleté pauze svolána
na obecní úřad. Před sedmou hodinou
večer už přicházeli první účastníci sletu.
Po vstupu do budovy museli překonat
strach a projít chodbu zahalenou do černé,
ověnčenou pavučinami s pavouky, kolem
svítících dýní, kostlivců, a duchů, až
do zasedací místnosti, a to za děsivých
zvuků. Cestu hlídala čarodějnice, protože
vstup byl povolen opravdu jen strašidlům.
Po zasedací místnosti poletovali netopýři a
na všechny dohlížena tajemná sova.
Pro všechny přítomné byl připraven
bohatý program. Po dlabání dýní jsme si
zahráli halloweenské bingo a pustili se
společnými silami do řešení nejrůznějších
kvízů. Následovala strašidelná cesta
po obci do klubovny. Celá cesta byla
vyznačena svíčkami až do cíle označeného
tajemným červeným světlem. Ti statečnější
prošli celou cestu sami a nevylekal je
žádný strašák, který se cestou vynořil
ze tmy. Jiní šli po dvojicích, aby si
navzájem dodali odvahy. Do cíle došli
všichni a podepsali se do „Knihy
statečných“. Když jsme se všichni zahřáli
horkým čajem, vydali jsme se společně
na cestu zpět. Následoval detektivní
příběh, který nás zavedl na tajemný hrad.
Zahráli jsme si na detektivy a odhalili jsme

pachatele velké loupeže. A ejhle! Bylo už
dávno po půlnoci. Takže jsme si
přichystali pelíšky a na dobrou noc si ještě
pustili strašidelnou pohádku.
Ráno po snídani byly oceněny
nejvydařenější masky a nejpovedenější
dýně. A pak byl čas jít domů.

Děkujeme Hance Bugyikové za dobroty,
na kterých jsme si moc pochutnali, Míšovi,
Kubovi a Matějovi za pomoc
při vyřezávání dýní a strašení
na strašidelné cestě a Janě Vlkové
za pomoc při práci s nejmenšími a
pořízení fotek z akce.

HALLOWEENSKÝ REJ STRAŠIDEL

AKA

DÍLNIČKA PRO ŠIKOVNÉ RUČIČKY

AKA



Po covidovém útlumu se 4. listopadu sál hospody U Březího
vlka zaplnil nejstarší generací valských občanů.
Nová paní starostka pro ně měla nachystáno vystoupení
nejmladších kytaristů z kroužku Kytarová školička. Děti byly dobře
sehrané a pokud cvičené ucho zaslechlo nějaké zakolísání, určitě ho
odpustilo pro velký elán dětí. Jeden z kytaristů pak seniory bavil
vtipy, zatím co si ostatní děti balily instrumenty. Pak následovala
večeře
za doprovodu hudebníků Tadeáše Šorejse se svým kamarádem,
skvělým harmonikářem. Hrálo se k tanci i k poslechu.

Přes všechny obtíže 15. října opět
obcházela krojovaná skupina valské
domácnosti, aby jejich obyvatele pozvala
na posvíceneckou zábavu do hospody.
Počasí bylo na říjen mimořádně teplé.
Krojovaní nemuseli zápolit s počasím, přesto
dostali zabrat. Dá to fušku nachodit a
protancovat tolik kilometrů. Domů přibývá, a
přestože všude neotvírají, jen zazvonit a
počkat pár minut, zabere víc času než před
několika lety. Přesto stihli být krojovaní
v hospodě krátce po osmé. Lidí byl plný sál.
Konečně se po covidovém útlumu akcím
začíná dařit. K tanci hrála Kocovina. Při
volence byly rozprodány všechny koláče i
bohatá tombola dopadla úspěšně. Kdo přišel,
nelitoval.

Z.S. CENTRUM PRO VOLNÝ ČAS

JV

HAVELSKÉ POSVÍCENÍ

Jako každý rok před Vánoci, jsme se sešli na radnici k výrobě
vánočních věnců. Musím říci, že se nás sešlo opravdu hodně. Jak
maminky, tak děti i babičky s vnoučaty.
Andrea nám připravila perfektní větvičky, i my ostatní jsme se
snažili přinést nějaké přízdoby a další potřeby k výrobě.
Hned v prvních minutách se všichni zapojili do práce a ta šla
všem hrozně rychle od ruky. Za chvíli se každý chlubil
nádherným věncem či jiným výrobkem. Každá z nás donesla
něco dobrého na zub, Andrea svařák a dětem punč, tak jsme si
při svařáku a cukroví užili moc pěkné odpoledne. Společnými
silami jsme všichni rychle uklidili pracoviště a rozloučili se v
dobré náladě se slibem, že příští rok to bude opět tak pěkné.

ADVENTNÍ VĚNCE
26. listopadu uspořádala Yvona Marvalová s Věrkou
Hroudovou v zasedačce obecního úřadu každoroční
výrobu adventní výzdoby.

Yvona Marvalová

PRO STARŠÍ A POKROČILÉ

JV



První adventní neděli se
na dětském hřišti ve Valech
rozzářil vánoční strom zbrusu
novou výzdobou.
Skromné vesnické ozdoby a řetězy,
vyráběné dětmi ve valské knihovně
pod vedením naší paní knihovnice,
ustoupily nové, moderní, zářivé
výzdobě, za kterou by se žádné město
nemuselo stydět. Paní starostka nám
sdělila, že staré ozdoby byly už hodně
poničené.
Betlém instalovaný v lezecké stěně byl
malinko poopraven a nic nebránilo
tomu, aby se lidé sešli k chvilce
adventní pohody. Uvítala je paní
starostka Andrea Kakašová a hned
předala mikrofon panu Ing Kučerovi a
paní Haftaňákové, kteří za doprovodu
kytar, houslí a basy dokreslili
předvánoční atmosféru několika
koledami. A nezpívali sami, přidali se i příhlížející. Valské ženy opět přispěly ochutnávkou vánočního cukroví a tak se
poslouchalo, pojídalo, popíjel svařáček nebo dětský punč a domů jsme odcházeli krásně naladění na Vánoce.

JV

JV

NAVŠÍVIL NÁS MIKULÁŠ
Tak Mikuláš se letos zase vydařil! 4. prosince se rozhodl pozvat všechna dítka na hřiště, aby si je
prohlédl hezky pohromadě.
V 17 hodin se už děti nemohly dočkat, tak spolu se Zlatkou
zavolaly aspoň čerty. Ti opravdu hned přišli v oblaku
pekelného dýmu a řinčeli u toho řetězy, až se klubovna
třásla. Ještěže z druhé strany přicházel Mikuláš s andílky,
kdoví co by čerti mezi tím vyvedli.
Mikuláš se s dětmi pozdravil a pak už to šlo ráz naráz.
Po přečtení byly hříchy zváženy, následoval trest v podobě
domluvy, za slib nápravy dostalo dítko od andílků
odměnu. Při závažnějších proviněních bylo hrozeno
peklem, ale protože čerti nezvládli přípravu a nenakoupili
dostatečný počet pytlů, byla zlobivá dítka propuštěna ještě
před pekelnou bránou.
A zatímco pořadatelé uklízeli pekelný binec po čertech, ti se
i s Mikulášem a anděli teleportovali do další vesnice.

KÁVIČKA S BÁROU
V pátek 9. prosince připravila Bára
pro ostatní valské maminky v místní
zasedačce pokec u kávy.
Maminky přišly i s dětmi. Naučily se pár užitečných
věcí, které si ukázaly na modelové situaci, děti si
pohrály, maminky si popovídaly a všichni
dohromady zažili plodné a příjemné dopoledne a
těší se, že příště se uvidí ve větším počtu.

JV

VÁNOČNÍ STROM SVÍTÍ

JV



Třídíte doma konzervy, plechovky a jiné kovy,
ale nevyhovuje Vám provozní doba sběrného
místa? Nebo je právě z
tohoto důvodu házíte
do běžného směsného
odpadu?
Pokud se chcete zapojit,
první pytel si vyzvedněte
od 2. 1. 2023 v kanceláři
OÚ. Následně bude
fungovat distribuce při
svozu systémem „pytel za
pytel“ jako u papíru a
plastu. Vybírat se budou
jen naplněné pytle, nikoli
objemné kovové předměty.

INFORMACE OBČANŮM

CENY VODNÉHO

ROZŠIŘUJEME SVOZ
TŘÍDĚNÉHO ODPADU
O KOMODITU KOVY. Každý z nás má doma dokumety, které chce

po čase zlikvidovat.
Protože ale obsahují citlivé údaje, mnozí nevědí
jak. Pojďme to vyřešit ekologicky a bezpečně.
NABÍZÍME ZDARMA CERTIFIKOVANOU SKARTACI
papírových dokumentů, které je možné odkládat
do uzamčené skartační nádoby v budově OÚ v době
úředních hodin.
Větší objem po předchozí domluvě, firmy za symbolický
poplatek.Tato nabídka platí pro občany obce a
v místě registrované podnikatelské subjekty.

NABÍZÍME ZDARMA SKARTACI
DOKUMENTŮ

ZMĚNA OTVÍRACÍ DOBY
U BŘEZÍHO VLKA

REFERENTKA OBECNÍHO
ÚŘADU VE VALECH

Ve výběrovém řízení byla vybrána na místo

referentky OÚ Vlaďka Šestáková.

INFORMACE K POPLATKŮM V ROCE 2023

Od 12.12.2022 došlo ke změně otevírací
doby v hostinci U Březího vlka
Po 11,00  14,00 18,00  20,00
Út 11,00  14,00
St 11,00  14,00 18,00  20,00
Čt 11,00  14,00
Pá 11,00  21,00
So  Ne Zavřeno



Za obsahovou stránku, periodicitu a správnost po poslední korektuře zodpovídá Tomáš Podzimek, Sestavili: J. Vlková. Příspěvky můžete posílat na
emailovou adresu: <mailto:valskenovinky@seznam.cz> valskenovinky@seznam.cz nebo do schránky na Obecní úřad Valy – označit obálku:
„Valské novinky“.

OTEVÍRACÍ DOBA OBECNÍ KNIHOVNY
ČTVRTEK 16:0018:00 HOD.

NOVINKA VE VAŠÍ KNIHOVNĚ  SPOLEČENSKÉ HRY PRO CELOU RODINU  DESKOVKY

KNIHOVNA VALY

PŘIPRAVUJEME:
31.12.(SOBOTA) SILVESTR

V 18 HOD.
NA DĚTSKÉM HŘIŠTI

VE VALECH

Z důvodu ochany osobních dat
nezveřejňujeme jména jubilantů.
Pokud by si však někdo přál, aby

jeho výročí bylo v novinkách
uvedeno,

kontaktujte redakci nebo obecní
úřad.

Vážení čtenáři a uživatelé knihovny,
dne 8. 9. 2022 došlo v hlavní budově Městské knihovny v Chebu k požáru. V důsledku toho byla dočasně
omezena její činnost. Protože je tato knihovna pověřena výkonem regionálních funkcí a zajišťuje služby
pro ostatní knihovny v celém regionu Cheb, bude po dobu nezbytně nutnou pozastavena i tato činnost.
Omlouváme se, za momentální přerušení dovozu knižních novinek do vaší knihovny a upozorňujeme, že
i objednávky a vyřizování služby MVS (meziknihovní, výpůjční služba) bude omezena, pokud bude
vůbec možná.
Děkujeme za pochopení, Městská knihovna v Chebu

DOPORUČUJEME :

VÁNOČNÍ PRODEJ KAPRŮ

V nabídce také : SIVEN AMERICKÝ, PSTRUH DUHOVÝ, ryby kuchané, filetované




